
NOTITIE 
Aan : de statencommissie Omgevingsbeleid 
Van : de ad hoc statenwerkgroep PVVP 
d.d. : 26 april 2007 
Betreft : Voorstel uitwerking motie-Langenkamp inzake consultatie van burgers over PVVP 
_____________________________________________________________________________ 
 
Op 18 april jl. is in PS unaniem de motie-Langenkamp aanvaard inzake een burgerraadpleging over 
het ontwerp-PVVP. In deze motie werd besloten, dat een aantal statenleden (met ambtelijke 
ondersteuning) de voorbereiding hiervan op zich zou nemen en dat in de eerstvolgende commissie 
Omgevingsbeleid de verdere uitwerking ter discussie zou worden gesteld. 
De statenleden Langenkamp (GL), Medemblik (CU), Slagter (PvdA), Seinen (CDA) en Westerhof (SP) 
hebben op woensdag 25 april over de uitwerking van de motie beraadslaagd en leggen als uitkomst 
daarvan bij deze het volgende voorstel aan de commissie Omgevingsbeleid voor. 
 
Overwegingen 
Doel van de motie is gelegen in de wens om als staten m.b.t. belangrijke dossiers vaker het oor te 
luisteren te leggen in de samenleving (onverminderd de rol van afzonderlijke fracties in deze). 
Enerzijds om te weten te komen wat er speelt, anderzijds om uit te dragen wat de provincie belangrijk 
vindt en van plan is te gaan doen (“halen en brengen”). Zo’n raadpleging moet wel toegevoegde 
waarde hebben, zowel voor de staten als voor de burgers die bevraagd worden. Een goed 
verwachtingenmanagement is daarbij onontbeerlijk: als de burgers niet duidelijk weten wat hun rol is 
op een bepaald moment in het proces, dan haken ze af en is de kloof tussen staten en burgers niet 
kleiner, maar groter geworden. Het bevragen van burgers is niet een kwestie van “u vraagt, wij 
draaien”, maar maakt onderdeel uit van de eigen finale afweging van een statenlid. Dit moet voor de 
gesprekspartners goed duidelijk zijn. De communicatie daarover dient glashelder te zijn. 
 
Een dergelijke raadpleging moet   

- gaan over relevante onderwerpen 
- plaatsvinden op het juiste tijdstip 
- een regelmatig terugkerend fenomeen zijn. 

 
Het PVVP is een uitgelezen onderwerp om daarover aan de burger zijn mening te vragen. Aspecten 
als weginfrastructuur, openbaar vervoer, verkeersveiligheid en fietsbeleid bieden hiervoor voldoende 
aanknopingspunten. 
Op het punt van het juiste tijdstip zijn er echter grote aarzelingen. Het PVVP dient op grond van de 
Planwet V&V uiterlijk medio augustus door de staten te zijn vastgesteld. Gezien het vergaderschema 
betekent dat in feite een statenbesluit op 4 juli a.s. Een goede voorbereiding en uitvoering van een 
burgerraadpleging komt dan aardig onder tijdsdruk te staan. Nog daargelaten de vraag of er 
vervolgens voldoende ruimte is om ook daadwerkelijk iets met de inbreng van burgers te kunnen 
doen. Bovendien is de inspraak op het voorontwerp-PVVP pas onlangs afgerond. De werkgroep 
verschilde van mening over de vraag of de staten dan op zo’n korte termijn opnieuw aan burgers hun 
mening moeten c.q. kunnen vragen. Formeel staat daaraan niets in de weg, maar de vraag is of de 
buitenwacht dat zou begrijpen. 
 
Voorstel 
Op grond van voorgaande overwegingen stellen wij het volgende voor: 
De op 4 juli a.s. vast te stellen documenten bestaan uit twee delen  de Kaders en ambities 2007-
2020 én de Uitvoeringsagenda 2007-2011. Deze Uitvoeringsagenda biedt nog veel ruimte voor 
nadere prioritering en uitwerking en vormt uiteindelijk de basis voor het vaststellen van de 



convenanten met Rijk en gemeenten in 2008. Het hoge abstractieniveau van de ‘Kaders en ambities’ 
wordt dan veel concreter ingevuld. 
Wij stellen voor om  

• de Kaders en ambities 2007-2020 op 4 juli a.s. in PS te bespreken en (al dan niet 
geamendeerd) vast te stellen; 

• de Uitvoeringsagenda 2007-2011 idem dito onder het voorbehoud dat de staten dit in het 
najaar van 2007 opnieuw aan de orde willen hebben om over prioritering binnen de 
Uitvoeringsagenda aanvullende besluiten te nemen, na consultatie van burgers.  Deze 
raadpleging zou dan in september-oktober 2007 moeten plaatsvinden.  

• De consultatie dient te worden voorafgegaan door een gerichte en heldere 
informatievoorziening aan de te bevragen burgers over inhoud en doel.  

 
Langere termijn 
De ad hoc statenwerkgroep heeft tenslotte ook kort besproken, dat het wenselijk zou zijn om een 
regelmatige consultatie van burgers op een meer gestructureerde wijze in de komende vier jaren op te 
pakken. Daartoe is wel eerst inzicht nodig in de planning van de te nemen beleidsbeslissingen c.q. de 
te behandelen dossiers. Aanzetten daartoe worden binnenkort door het Presidium opgepakt. 


